



Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

<https://ucbukavu.ac.cd/> – Super Lacus Ac Montes Splendens

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu
REPUBLIQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO

MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRE ET SECURITAIRE LOCALES N°005 – 15 MARS 2020

SITUATION SECURITAIRE

Un homme a été poignardé à l'aide d'une bouteille de bière dans une maison de vente de boissons sur Av. Buholo 5 au quartier Mosala en Commune de Kadutu. Un présumé voleur a été tué par des habitants du quartier Cikonyi en Commune de Bagira après une attaque contre une famille du milieu et un autre présumé voleur des câbles électriques a été retrouvé mort près de la cabine moyenne tension de la SNEL vers l'ISP.

Un homme d'une trentaine d'années a été assassiné par des hommes en armes à Muhungu, au quartier Ndendere en Commune d'Ibanda. Un corps sans vie d'un homme a été retrouvé au quartier Nkafu en Commune de Kadutu et un autre sur avenue Kangoma au quartier Cikonyi en Commune de Bagira.

Plusieurs biens de valeur et une importante somme d'argent ont été emportés par des hommes armés lors d'une attaque contre l'organisation Rainbow Sunraise Mapambazuko sur Av. Kasai en Commune d'Ibanda.

En territoire de Mwenga, un négociant d'or a été grièvement blessé à l'issue d'une attaque d'hommes armés qui ont emporté de l'or et de l'argent à Kamituga. A Shabunda, le chef rebelle Raia Rutomboki Ngandu s'est rendu aux FARDC avec 57 éléments et 13 armes à Kigulube. Cinq personnes ont été enlevées à Mabingu en territoire de Kabare par des éléments de la milice Raia Mutomboki Chance qui opère dans le PNKB.

SITUATION SANITAIRE

Le dernier malade guéri d'Ebola a été déchargé du CTE de Beni le 3 mars 2020. Jusqu'à présent, deux cas de Coronavirus ont été signalés à Kinshasa, capitale de la RDC. A Bukavu, aucun cas n'a été signalé jusqu'à présent.

Population of Bukavu: 870 954 inhabitants (2016)
Geographical coordinates

UCB Bugabo's campus 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E; **Kalehe** 2° 05' 49" S and 28° 54' 17" E (69 km from Bukavu); **Kabare** 2°27'55"S and 28°49'02"E (9.4 km from Bukavu) **Mwenga** 3°19'07"S and 28°05'59E (210 km from Bukavu) **Shabunda** 2°41'37" and 27°20'38"E (468 km from Bukavu)

Mitigation method:

Security: be careful, always keep supervisors and UCB members informed of your movements in and out of the City. Avoid an accommodation in districts declared inappropriate. Ask for advices if necessary.

Health: Follow the WHO's and DRC Ministry of Health prevention measures concerning Ebola and Covid-19.

UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS

N°005 – 15 MARCH 2020

SECURITY STATUS

A man was stabbed with a bottle of beer in a pub on Buholo 5 Avenue in Kadutu District. In Bagira District, an alleged thief was killed by residents of Cikonyi after an attack against a family in the area and another alleged robber of electric cables was found dead near a an electric transformer next to the High Institute of Educational Studies (ISP).

In Ibanda District, a 30-year-old man was murdered by armed men in Muhungu. A lifeless body of a man was found in Nkafu, Kadutu District and another on Kangoma Avenue, Cikonyi sub-district in Bagira District.

Several valuables and a large amount of money were taken by armed men in an attack against Rainbow Sunraise Mapambazuko (NGO) on Kasai Avenue in Ibanda District.

In Mwenga Territory, a gold dealer was seriously injured following an attack by armed men who took gold and money in Kamituga. Raia Mutomboki Ngandu militia leader who was based in south Bamuguba surrendered to the National Army with 57 soldiers and 13 weapons in Kigulube, Shabunda Territory.

In Kabare Territory, 5 people were kidnapped in Mabingu by Raia Mutomboki Chance militiamen based in Kahuzi Biega National Park (PNKB).

HEALTH STATUS

The last Ebola patient was discharged from Beni Treatment Center on 3 March, 2020. So far, two cases of Coronavirus have been reported in Kinshasa, DRC's city capital. In Bukavu, no case have been reported so far.

CITY OF BUKAVU STATUS (1st to 15 march 2020)

These detailed facts are reported while the general security situation is stable. The judicial police carry out investigations for appropriate responses.

Menace	Status	Vulnerability
Security		
Armed robbery	2 cases	Moderate/Possible
Killing	6 cases	Large/Likely
Health		
Ebola	0 case	None
Coronavirus	0 case	None



■ Large/Likely
■ Moderate/Possible
■ Limited/Unlikely
■ None